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С увеличением рынка легковых АТС в Беларуси  увеличивается и спрос 

на услуги автосервиса. Это стимулирует проектирование новых организаций 

автомобильного сервиса (ОАС) или реконструкцию действующих. В проек-

тировании ОАС существенное влияние на конечный результат оказывают 

нормы времени выполняемых работ по ТО и Р АТС. 

В ОНТП 01-91 и ТКП 248-2010 для проектирования новых ОАС содер-

жится не полная информация о нормативах, в связи с тем, что они усреднены 

по объему двигателя и сам расчет сводится к сумме трудоемкостей выпол-

няемых работ по ТО и Р для нескольких автомобилей. А с таким большим 

количеством различных марок и моделей АТС появляется существенная по-

грешность в расчетах. Следовательно, при проектировании ОАС необходимо 

учитывать класс автомобиля, например, европейскую классификацию АТС. 

Источники информации для определения норм времени предлагается 

классифицировать следующим образом: 

1) стандартные (ОНТП 01-91,ТКП 248-2010,СТБ 7511-2011 и т. д.) уста-

навливают правила ТО и Р автомобильных транспортных средств и норма-

тивы, обеспечивающие реализацию их установленного ресурса; 

2) дилерские (VW-Audi (ELSA), BMW (BMW TIS), Mercedes (Mercedes 

WIS) и т. д.) содержат описания технологии ремонта и обслуживания авто-

мобиля, электрические схемы, кузовные работы, нормы времени на выпол-

няемые работы и т. д.; 

3) мультимарочные (Autodata, Автонормы, Нормы Времени SP4, Про-

граммный комплекс «Pit-Stop» и т.д.) содержат технические характеристики, 

регулировочные параметры, нормо-часы, информацию по диагностике элек-

тронных систем управления, электросхемы и многое-многое другое. 

Выполненный обзор источников информации позволил сформулировать  

проблему: для АТС одного класса, года выпуска и с одинаковым объемом 

ДВС, трудоемкости по видам работ, проводимых на ОАС, различны, и в свя-

зи с этим необходимо разработать метод определения норм времени по ви-

дам выполняемых работ ТО и Р для различных классов АТС, например, для 

антикоррозионной обработки кузовов АТС. 
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"Name Manager" is a service computer program designed to help PC users to 

automate files names and extensions preprocessing for further work in other pro-

grams.  

The program works in three modes: "Extension Change", "Priority File Nu-

meration", "Name Crop". The necessity to change the *.vob extension to *.mpg 

extension arises, for example, when you import video files in a non-linear video 

editor Premiere Pro. In the "Extension Change" mode this process becomes auto-

matic. 

Obsolete portable devices do not support files with names of more than 36 

characters. The only way out is to crop file names up to a certain number of cha-

racters. This problem is quickly solved with the help of this program.  

Manual renaming and the right sequence setting is a very long process. The 

service program automatically renames the files according to the sequence se-

lected by the user, assigning them a sequence number and putting it before the 

name. There are cases when the browser saves the file with a wrong extension, for 

example, if we download the archive *.rar, the browser “Internet Explorer” can 

save it with the extension *.html. In these cases, this program can be helpful. 

The computer program has been developed in the object-oriented program-

ming with Delphi 7.0. 

Name Crop. There is a list of directories on the left of the window. On the 

right there are files that can be found in the catalog. By clicking the file button, 

choose the necessary file for cropping. When the choice is made, enter in the "Se-

lect files to crop to ... characters" field the number of characters, you want to crop 

the file name to (excluding the extension). Click the "Execute" button. 

Extension Change. Select a directory with the files in the window on the 

left, and on the right select (by putting a tick) the files with the extension to 

change. In the "New Extension" field enter a new file extension without a dot. 

Click the "Execute" button.  

Priority File Numeration. In the list of directories on the left select directo-

ries you need, on the right you will see the files of this directory. Click the files 

one by one, in the order in which you want to play them. Click the "Execute" but-

ton.  

The program “Name Manager” is a versatile tool for working with file names 

in different directions. Its use greatly facilitates the user’s work with a large list of 

files. The "Name Manager" can be used by students and teachers in the prepara-

tion of electronic material for lessons or social events.   




